
PROTOKÓŁ Nr XXXII/2021

z XXXII  Sesji Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu 
19 stycznia 2021r. w hali   Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika

w Gierzwałdzie. 

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz. 18 0 3 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
2. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy
3. Maciej Mikołajczyk – Prawnik 

   
Podjęto uchwały od nr 239 do nr 252.

Ad pkt.1. 1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   poinformowała,  że  obrady
są  transmitowane  i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk .
Dokonała  otwarcia  XXXII  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum  przy
którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rada  Gminy.
Następnie powitała radnych i zaproszonych gości. 

Ad pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,
że  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  w  dniu  13.01.2021  roku  przedstawiono
projekty  uchwał  z  wnioskiem  o  dołączenie  ich  do  porządku  obrad  XXXII  sesji
Rady Gminy. Poddała pod głosowanie wnioski o dodanie projektów uchwał:  
1.   projektu  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie
na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej
w obrębie geodezyjnym Góry Łubiańskie nr 12/1
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 14 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dodano do porządku obrad  punkt podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody
na nieodpłatne nabycie  na własność Gminy Grunwald nieruchomości  niezabudowanej

położonej  w obrębie  geodezyjnym Góry Łubiańskie  nr  12/1

2.   w sprawie utworzenia Dziennego Domu senior  +
Radni uwag nie zgłosili.
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 14 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dodano do porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie utworzenia Dziennego
Domu senior +

3.  w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald 
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 14 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dodano do porządku obrad  punkt  podjęcie  uchwały   w sprawie zmiany
wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych;  14 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek  –  za
Dariusz Nowicki - za

Arkadiusz Piasecki- za
Jerzy Sawicki  –  za
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Przyjęto porządek obrad XXXII sesji Rady Gminy w/g następującego wyszczególnienia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2020r.
4. Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
5. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy oraz Komisji stałych komisji Rady Gminy za  2020 r.
6.  Sprawozdanie   z  realizacji  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  budowy  przydomowych
oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Grunwald za rok 2020.
7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
7.1.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2021-
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2035;
7.2.  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 r.;
7.3.  w  sprawie  zmiany  uchwały  o  przystąpieniu  do  opracowania  Wieloletniego  Planu
Inwestycyjnego Gminy Grunwald;
7.4.    w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie  geodezyjnym Góry
Łubiańskie nr 12/1;
7.5.   w sprawie utworzenia Dziennego Domu Senior  +;
7.6.   w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta  Gminy Grunwald.  

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9.  Wolne wnioski i informacje.
10. Zamknięcie sesji .
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 3. Przyjęcie protokołu z XXIX  sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  kolejny  punkt  porządku
obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XXXI  sesji.  Protokół  był  dostępny
w  biurze  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję
przyjąć protokół XXXI/2020 z dnia 29 grudnia 2020 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych;  14 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek  –  za
Dariusz Nowicki - za

Arkadiusz Piasecki- za
Jerzy Sawicki  –  za
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXXI/2020 z dnia 29 grudnia 2020r. sesji Rady Gminy
Grunwald.

Ad pkt.  4       Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach podejmowanych w okresie  międzysesyjnym  
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  poprosił  o  możliwość  przekazania  głosu  Panu
Maciejowi Mikołajczyk.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – wyraziła zgodę.
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Prawnik  –  Pan  Maciej  Mikołajczak-  poinformował,  że  w  listopadzie  2020   roku
złożył  rezygnację  z  funkcji  społecznego  doradcy  Wójta  Gminy  Grunwald,  która
została  przyjęta.  Podziękował  radnym  oraz  wójtowi  za  współpracę.   Podarował
bukiet kwiatów przewodniczącej Rady Gminy, a wójtowi rybkę w akwarium. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  podziękował  za  bezinteresowną  pomoc
i współpracę oraz za prezent.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – podziękowała za współpracę
oraz  złożyła życzenia pomyślności w nowej pracy. 
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  podziękowała  za  współpracę  i  poprosiła,
aby radni z wójtem zaczęli  współdziałać w zgodzie.  
Mieszkaniec-  Pan  Dawid  Olszewski-  podziękował  za  wsparcie  jaką  okazał  Pan
Maciej Mikołajczak młodzieży z Gminy Grunwald.  
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  odczytał  sprawozdanie  międzysesyjne za okres od
29 grudnia 2020 r.  do 19 stycznia 2021 r.

Uchwały podjęte w dniu 29 grudnia 2020r. na XXXI sesji Rady Gminy:
1. Nr XXXI/239/2020  w sprawie udzielenia dotacji celowej dla jednostki Ochotniczej
Straży Pożarnej w Dylewie na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo – gaśni-
czego  - przesłano do RIO, brak odpowiedzi ze strony nadzoru prawnego wojewody;
2. Nr XXXI/240/2020   w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/169/2016 Rady Gminy
Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie określenia
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjali-
styczne usługi opiekuńcze,  z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla
osób z  zaburzeniami psychicznymi  oraz  szczegółowych warunków częściowego lub
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania -brak odpowiedzi
ze strony nadzoru prawnego wojewody;
3. Nr XXXI/241/2020  w sprawie: zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej  Grunwald z  siedzibą w Gierzwałdzie  -  brak odpowiedzi  ze  strony nadzoru
prawnego wojewody;
4. Nr XXXI/242/2020  w sprawie: Regulaminu udzielania pomocy materialnej o cha-
rakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grunwald - brak od-
powiedzi ze strony nadzoru prawnego wojewody;
5. Nr XXXI/243/2020  w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości niezabu-
dowanych Gminy Grunwald położonych w obrębie geodezyjnym Frygnowo i Korsztyn
na dwie nieruchomości niezabudowane położone w obrębie Korsztyn należące do oso-
by prywatnej- wchodzi w życie z dniem podjęcia; 
6. Nr XXXI/244/2020 w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celo-
wej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy
Grunwald na lata 2021-2023 - brak odpowiedzi ze strony nadzoru prawnego wojewo-
dy;
7. Nr XXXI/245/2020  w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszard Bali na działania
Wójta Gminy Grunwald-nieudzielanie odpowiedzi na interpelację - uchwała przesłana
skarżącemu,  nadzór  wojewody  prowadzi  postępowanie  sprawdzające  prawidłowość
podjętej uchwały;
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8. Nr XXXI/246/2020  w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszard Bali na działania
Wójta Gminy Grunwald - utrudnianie działań radnego poprzez nieudzielanie odpowie-
dzi na wniosek - uchwała przesłana skarżącemu, nadzór wojewody prowadzi postępo-
wanie sprawdzające prawidłowość podjętej uchwały;
9. Nr XXXI/247/2020 w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańców Sołectwa Stębark re-
prezentowanych przez Pana  M. S.  na działania Wójta Gminy Grunwald -  uchwała
przesłana skarżącemu,  nadzór wojewody prowadzi postępowanie sprawdzające pra-
widłowość podjętej uchwały.

Sprawozdanie  z   działalności  w  zakresie  pozyskiwania  środków  zewnętrznych  oraz
udzielania zamówień publicznych:
Utworzono i wyposażono Dzienny Dom Senior + w Glądach. 
Zakończono roboty i dostawy wyposażenia oraz rozliczono inwestycję. Wartość wyko-
nanych robót budowlanych zgodnie z zawartą umową wyniosła– 495 551,00 zł brutto.
Wartość wyposażenia zgodnie z zawartą umową wynosi - 49 950,00 zł brutto.

Wykonanie dokumentacji projektowej i kosztorysowej wynosi -  20 910,00 zł. Łączna
wartość  inwestycji  wyniosła  –  566  411,00  zł.  Inwestycja  zrealizowana  z  udziałem
dotacji w ramach Programu Wieloletniego Senior +na lata 2015-2020, Edycja 2020z
budżetu państwa w wysokości – 290 000,00 zł oraz z Rządowego Funduszu Inwestycji
Lokalnych w wysokości - 276 411,00 zł.
Przebudowa  stacji  podnoszenia  ciśnienia  wody  w  sieci  wodociągowej  Dylewko.
Opracowano  procedurę  udzielenia  zamówienia  publicznego  w  trybie  przetargu
nieograniczonego oraz zamieszczono ogłoszenie w Biuletynie Zamówień Publicznych,
na stronie bip gminy oraz tablicy ogłoszeń.
Adaptacja części istniejącego budynku Szkoły Podstawowej w Stębarku na Żłobek –
Akademia – Malucha. 
Opracowano  procedurę  udzielenia  zamówienia  publicznego  w  trybie  przetargu
nieograniczonego oraz zamieszczono ogłoszenie w Biuletynie Zamówień Publicznych,
na stronie bip gminy oraz tablicy ogłoszeń.  W dniu wczorajszym wpłynęło 9 ofert od
Wykonawców. Ofertę  z ceną najniższą - 196 639,68 zł/brutto zaproponowała Firma
Usługowo –Handlowa z Rybna. Oferta z najwyższą ceną- 381 522,69 zł/brutto Firma z
Olsztyna. Trwa ocena złożonych ofert. 
Zawarto następujące umowy:
-  dokonano  aktualizacji  ewidencji  gruntów  i  budynków  na  terenie  działki  nr  15/7
w obrębie Kitnowo w celu realizacji oświetlenia terenu rekreacyjnego,
- podpisano umowę na usługi kominiarskie, 
-podpisano  umowę  na  sporządzanie  projektów  decyzji  o  warunkach  zabudowy,
projektów decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego oraz projektów je
zmieniających dla terenów zlokalizowanych na obszarze gminy Grunwald w 2021 roku,
-  podpisano  umowę  na  utrzymanie  z  sezonie  zimowym  2020/2021  dróg  gminnych
i wewnętrznych, parkingów, zatoczek i przystanków autobusowych. 
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W  dniu  30.12.2020  podpisano  akt  notarialny  na  zakup  działek:  nr.  195/45,  nr.
195/47, nr 195/80 i nr 195/84 - obręb Mielno.
Ogłoszono na dzień 15.01.2020 r. I przetarg na działkę  nr 134 - obręb Łodwigowo.
Sprzedano za kwotę 25 220 zł/netto. 
Ogłoszono przetarg nieograniczony na  zamówienie: „Nowoczesne usługi cyfrowe
dla mieszkańców Gminy Grunwald".

Ogłoszono przetarg nieograniczony na zamówienie: „Wdrożenie cyfrowego systemu
obsługi sieci wodociągowej w Gminie Grunwald.

Ogłoszono  przetarg  nieograniczony  na zamówienie „Przebudowa/budowa  Stacji
Podnoszenia Ciśnienia Wody w sieci wodociągowej Dylewko” w Gminie Grunwald.

Sprawozdanie z wykonanych prac przez Referat Gospodarki Komunalnej:
1) Usunięcie awarii na sieci wodnej w Szczepankowie.
2) Szpachlowanie i położenie płytek w pomieszczeniach socjalnych na oczyszczalni

w Zybułtowie.
3) Sprzątanie przystanków.
4) Wycinka drzew – Grunwald i Glądy.
5) Wymieniono grzejnik w punkcie kasowym w Gierzwałdzie.
6) wywóz ścieków ze zbiorników bezodpływowych Domkowo, Dylewko i przepompowni 

Gierzwałd, Mielno, Zybułtowo.
7) Płukanie wszystkich hydroforni.
8) Posypywanie piaskiem dróg i chodników gminnych.
9) Naprawa i montaż silnika II kotła w kotłowni w Gierzwałdzie.
10) Udrożnienie kanalizacji w kotłowni Mielno.
11) Przycinka krzewów przy drodze do Dylewka.
12) Remont zbiornika w hydroforni Pacołtowo.
13) Zasypanie złożem zbiorników w Pacółtówku.
14) Wymiana zaworu na sieci wodnej we Frygnowie.

Radni uwag nie zgłosil i.
 
Ad.  pkt.  5.        Sprawozdanie  z  działalności  Rady  Gminy  oraz  Komisji  stałych        komisji  
R      ady       G      miny za  2020 rok.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  sprawozdanie
z działalności  Rady Gminy za rok 2020. 

Sprawozdanie z dzia łalności Rady Gminy Grunwald w roku 2020
W roku 2020 odbyły się 12 posiedzeń wspólnych komisji oraz 12 sesji rady gminy
w tym 3 nadzwyczajne,  ze średnią frekwencją radnych 87,7 %. Tylko siedmiu
radnych miało 100% obecność na sesjach. W sesjach uczestniczyli radni, wójt,
sekretarz, skarbnik i radca prawny. Z powodu Covid -19 zwracano uwagę na
przestrzeganie obostrzeń sanitarnych, z tego też powodu w sesjach uczestniczyło
niewielu sołtysów i mieszkańców.
Na sesjach w roku 2020 podjęto 101 uchwał. Rada Gminy podjęła między innymi
uchwały:
-w sprawie opracowania wieloletniego planu inwestycyjnego,
-w sprawie zamiaru połączenia gminnych instytucji kultury,
-w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  Akademia  Malucha,
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polegającego na utworzeniu żłobka przy Szkole Podstawowej w Stębarku,
- w sprawie przyjęcia statutów jednostek pomocniczych – sołectw,
- w sprawie zmiany diet sołtysów i radnych.
Przyjęto również między innymi uchwały w sprawie
-  zasad  i  trybu  przyznawania  dotacji  celowych  na  dofinansowanie
przydomowych
oczyszczalni ścieków,
- programu opieki nad zwierzętami
- regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Grunwald
- gminnego program opieki nad zabytkami.
Do najistotniejszych dla pracy rady uchwał zaliczyć należy
-  odwołania  dotychczasowego  przewodniczącego  rady  gminy  i  powołanie
nowego przewodniczącego,
- zmianę składów stałych komisji.
Rada Gminy Grunwald w 2020 r. podjęła uchwały w sprawie
- niezatwierdzenie sprawozdania z realizacji budżetu za 2019 rok,
- nieudzielenia wójtowi Gminy Grunwald absolutorium,
- oraz nieudzielenia mu votum zaufania.
Mimo ograniczeń wynikających z covid -19 Rada Gminy pracowała m.in. nad
tematyką:
-plan  pracy  GOK,  Biblioteki  gminnej,  Grunwaldzkiego  Centrum  Sportu,
Rekreacji i Turystyki,
- debata nad raportem o stanie gminy,
- informacja o bezpieczeństwie i porządku publicznym,
- uchwalenie stawek podatkowych na rok 2021.
W okresie  sprawozdawczym radni  zgłosili  16  zapytań i  10 interpelacji,  które
dotyczyły bieżącego funkcjonowania gminy.  Należy zauważyć,  iż  w większości
udzielanie  odpowiedzi  następuje w ustawowo przewidzianym terminie,  jednak
nie wszystkie odpowiedzi są wyczerpujące.
W sprawozdaniu niniejszym nie sposób nie odnieść się do kwietniowego pomysłu
Wójta  polegającego  na  wyemitowaniu  obligacji  komunalnych  o  wartości  14
milionów  złotych.  Projekt  ten  spotkał  się  ze  sprzeciwem  dziesięciu  radnych.
Między innymi z tego powodu 25 października 2020 odbyło się referendum w
sprawie odwołania Rady Gminy Grunwald. Mieszkańcy dali wyraz swojej woli
i Rada nie została odwołana.
Podsumowując, w roku 2020 z jednej strony Rada miała ograniczoną możliwości
działania  z  powodu  covid-19,  z  drugiej  natomiast  był  to  rok  nacechowany
sytuacją  konfliktu,  która nie  wpływała  pozytywnie  na  budowanie  współpracy.
Potrzeba jest  dużo  dobrej  woli  ze  strony  Wójta  i  Rady Gminy,  aby  wspólnie
opracowywać plan zrównoważonego rozwoju Gminy Grunwald.

Radni uwag nie zgłosil i.  

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –  Pani  Małgorzata
Kamińska  –  odczytała  sprawozdanie  z  pracy  komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia
za rok 2020.

Komisja  odbywała posiedzenia zgodnie z przyjętym planem pracy, wspólnie
z pozostałymi komisjami Rady Gminy. W roku 2020, mimo obostrzeń związanych
z  pandemią  komisja  spotykała  się  16  razy  na  wspólnych  i  samodzielnych
posiedzeniach.  Praca  Komisji  w  omawianym  okresie  koncentrowała  się  na
realizacji  tematyki  zawartej  w  rocznym  planie  pracy,  opiniowaniu  projektów
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uchwał  wnoszonych  pod  obrady  Rady  Gminy  oraz  rozpatrywaniu  spraw
skierowanych do Komisji.  Plan pracy uzupełniany był  tematami wynikającymi
z potrzeb. Analizując zapisy przyjętego do realizacji planu pracy Komisji na 2020
r. należy stwierdzić, że nie wszystkie tematy zostały zrealizowane, co wiązało się
z sytuacją pandemii. Wiele sprawozdań członkowie komisji otrzymali do analizy
tylko w formie pisemnej.

Radni uwag nie zgłosil i.  

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek-  odczytał
sprawozdanie z pracy komisji Rewizyjnej za rok 2020.

Zgodnie  z  postanowieniami  zawartymi  w statucie  Gminy Grunwald,  Komisja
Rewizyjna przedkłada Radzie sprawozdanie ze swojej działalności. W roku 2020
Komisja Rewizyjna działała na podstawie planu pracy wspólnie opracowanego
i zatwierdzonego uchwałą Nr XIX/144/2019 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w
Gierzwałdzie  z  dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie ustalenia planu pracy
Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych Komisji i Rady na 2020 rok
Komisja  w 2020 roku odbyła  8 posiedzeń połączonych Komisji  Rady Gminy
Grunwald oraz 2 odrębne posiedzenia. W lipcu 2020  roku Komisja Rewizyjna
dokonała analizy i oceny rocznego sprawozdania z wykonania budżetu za 2019
rok.  Po  dokonaniu  analizy  i  zapoznaniu  się  z  opinią  Regionalnej  Izby
Rozrachunkowej,  Komisja  nie  udzieliła  absolutorium  dla  Wójta  Gminy
Grunwald, oraz negatywnie opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu za rok
2019.  Ponadto w trakcie roku 2020  Komisja Rewizyjna rozpatrywała sprawy
doraźne  dotyczące  działalności  Urzędy  Gminy  oraz  jednostek  pomocniczych.
W  okresie  sprawozdawczym  Komisja  Rewizyjna  analizowała  pozostałe
zagadnienia zawarte w rocznym planie pracy. W czasie 2020 roku  nastąpiły
zmiany  w  składzie  Komisji.  W związku  z  objęciem przewodnictwa  w  Radzie
Gminy Grunwald Pani Ewa Bawolska nie mogła być dalej członkiem Komisji.
W listopadzie  skład  Komisji  Rewizyjnej  postanowił  wzmocnić  Pan  Sławomir
Matuszewski.  Pomimo  zagrożenia  epidemiologicznego,  Komisja
Rewizyjna  prowadziła  czynności  na  podstawie  rocznego  planu
pracy  uchwalonego  przez  Radę  Gminy  Grunwald  oraz  doraźnie
w sprawach wynikłych w czasie pracy.

Radni uwag nie zgłosil i.  

Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  Pani  Halina  Gutowska-
odczytała sprawozdanie z pracy komisji  Skarg Wniosków i Petycji za rok 2020. 

Komisja SWiP w roku 2020 zmieniła przewodniczącą w związku z powołaniem
poprzedniej  na  stanowisko  Przewodniczącej  Rady  Gminy  Grunwald,  nową
funkcję  objęła  radna  Halina  Gutowska.  Skład  Komisji  SWiP   w  roku  2020
zmienił się. Do komisji dołączyła radna Małgorzata Kamińska zwiększając skład
komisji do czterech osób. Komisja SWiP  w roku 2020 obradowała 11 razy na
zwołanych  posiedzeniach.  Rozpatrzyła  8  skarg  na  działalność  Wójta  Gminy
Grunwald.  Trzy  skargi  zawierały  kilka  zarzutów  pozostałe  skargi  pojedynczy
zarzut.  Komisja  rozpatrzyła  jeden  wniosek  mieszkańców  sołectwa  Grunwald
opiniując pozytywnie. Petycji w roku 2020 komisja SWiP nie rozpatrywała.

Radni uwag nie zgłosil i.
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Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  –  Pan

Ryszard  Bala  –  odczytał  sprawozdanie  komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju

Gospodarczego za rok 2020. 

Plan pracy Komisji Budżetu, rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego na rok 2020
został przyjęty Uchwała Nr XIX/144/2019 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w
Gierzwałdzie  z  dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie ustalenia planu pracy
Rady Gminy oraz planów pracy stałych komisji rady na 2020 rok.  W 2020 roku
Komisja Budżetu Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego realizowała swój plan
pracy w ramach wspólnych posiedzeń połączonych komisji rady. Łącznie odbyło
się  12  posiedzeń,  w  trakcie  których  oceniono  i  omówiono  4  zagadnienia
wynikające z planu pracy komisji. 
1. Ocena utrzymania, potrzeb remontowych oraz nakładów na funkcjonowanie
świetlic wiejskich.
2. Ocena realizacji inwestycji wykonanych w 2019 i planowanych w 2020 r..
3. Analiza kosztów związanych z dowozem uczniów do szkół.
4. Omówienie i ocena projektu budżetu gminy na 2021 r.
Dokonano analizy i oceny działań wójta i jednostek organizacyjnych. W wyniku
tej oceny przygotowano wnioski i postulaty, które przedstawiono na forum rady. 
Z  uwagi  na  ograniczenia  dotyczące  funkcjonowania  instytucji
publicznych  w  związku  z  zagrożenie  epidemiologicznym  od  marca
2020  roku  komisja  koncentrowała  się  głównie  na  opiniowaniu
projektów uchwał wnoszonych do rady gminy. 

Radni uwag nie zgłosil i.  

Ad.  pkt.  6.   Sprawozdanie   z  realizacji        dotacji  celowej  na  dofinansowanie  
budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  na  terenie  Gminy  Grunwald  za
rok 2020.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-   odczytał  sprawozdanie  z  realizacji
dotacji  celowej  na  dofinansowanie  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków
na terenie Gminy Grunwald za rok 2020.

 Lp. Imię i nazwisko Lokalizacja Nr działki Kwota Status 
1 Arkadiusz P. 3000 Zrealizowana 

2 Justyna K. 3000 Zrealizowana 
3 Rafał K. 3000 Zrealizowana 
4 Ryszard M. 5000 Zrealizowana 
5 Małgorzata T. 3000 Zrealizowana 
6 Milena J. 3000 Zrealizowana 
7 Radosław M. 3000 Zrealizowana 

Kryteria 
Przydomowe oczyszczalnie ścieków zlokalizowane na terenach, gdzie nie istnieje techniczna

możliwość przyłączenia nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej lub w
okresie 5 lat nie jest planowana budowa sieci kanalizacyjnej 

Przydomowa oczyszczalnia będzie budowana przy istniejącym budynku mieszkalnym 

Radna – Pani Ewa Ziejewska-  zapytała, dlaczego mieszkaniec Stębarka został zakwalifikowany 
skoro w tej miejscowości będzie kanalizacja.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  w  Stębarku  jest
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planowana  kanalizacja,  ale  nie  w  całej  miejscowości,  a  ten  mieszkaniec  się  na  nią
nie załapie. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  w  którym  miejscu  jest  działka
w Gierzwałdzie na której przyznano dofinansowanie.  
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  nie  odpowie  od  razu,
gdyż musi to sprawdzić.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  wypłata  następuje
po przedstawieniu faktury.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  nie  tylko  faktur,  ale
także  jest  sprawdzone,  czy  faktycznie  została  pobudowana  i  jest  protokół
kontrolny.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał,  czy  w  Stębarku  nie  cała  ulica  będzie
podłączona do kanalizacji.   
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  nie  cała.  Podłączona
będzie  szkoła  oraz  część  od  Frygnowa  do  Zybułtowa,  lewa  strona.  Nie  ma  tyle
środków finansowych, aby podłączyć cały Stębark.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał,  czy  północna  strona  ulicy  patrząc  od  szkoły
w kierunku ronda po prawej stronie nie brdzie podłączona. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  trzeba  to  sprawdzić
w projekcie,  ale na pewno nie wszyscy będą podłączeni. 
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska – stwierdziła,  że  kryteria  były
brane pod uwagę z  uchwały podjętej  w grudniu  roku 2020 a przecież  powinny  być
brane  pod  uwagę  z  uchwały  z  lutego  2020  roku.  Poprosiła,  aby  zostało
to sprawdzone.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zwrócił  uwagę,  że  radni  otrzymują  dokumenty
nazywane  sprawozdaniem,  ale  nie  są  poprawnie  sporządzone.  Brak  jest  podpisów
oraz  są  niedociągnięcia,  zaproponował  aby  przewodnicząca  dokładniej  sprawdzała
co  jest  rozsyłane  radnym i  ewentualnie  zabronić  pracownikowi  odpowiedzialnemu
za obsługę rady wysłania jakichkolwiek dokumentów bez podpisu autora.  
Radni więcej uwag nie zgłosil i.  

Ad. pkt. 7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy.
7.1.    w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2021-  
2032;
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na  lata
2021-2032 (zał. nr 2).
Radni uwag nie zgłosil i.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych;  14 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
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Małgorzata Kamińska –  za
 Adam Królikowski -  za

Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek  –  za
Dariusz Nowicki - za

Arkadiusz Piasecki- za
Jerzy Sawicki  –  za
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXII/253/2021 z dnia 19 stycznia  2021 roku      
w sprawie        uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata  

2021-2032. 
Radni uwag nie zgłosil i.  

7.2.    w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok.  

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  stwierdził,  że  radni  wnieśli  poprawki
do projektu  uchwały,  z  którymi  wójt  się  nie  zgadza.  Zostały  usunięte  zapisy,  które
będą  wprowadzały  szkody  dla  gminy  np.  §  5  deficyt  budżetu  gminy  zostanie
pokryty  przychodami  pochodzącymi  z  kredytów  i  pożyczek  a  wcześniej  było
z  emisji  obligacji.  Jest  to  działanie  na  szkodę  gminy,  które  jest  niekorzystne  dla
budżetu  gminy.  W§  6  zostało  wykreślne  –  spłata  wcześniej  zaciągniętych
zobowiązań   w  kwocie  ok  7  mln  zł,  które  miały  zostać  pokryte  z  emisji  papierów
wartościowych,  a  zostało  to  wykreślone.  Wójt  stwierdził,  że  nie  zgadza  się  na
takie  zmiany  gdyż  jest  to  działanie  na  szkodę  gminy.  Stwierdził,  że  konsolidacja
kredytów  i  pożyczek  wcześniej  zaciągniętych  emisją  obligacji  przyniosłaby
znaczne  korzyści  na  rzecz  gminy.  W §  7  wykreślono  słowa  „oraz  emisji  papierów
wartościowych”  i  nie  ma  to  zgody  wójta.  W załączniku  nr  3  dokonano  zmian,  na
które  wójt  się  nie  zgadza  w  pkt.  5-  zakup  złóż  i  innych  materiałów  wyposażenia
hydroforni  w  Rychnowskiej  Woli  –  była  kwota  72  000  zł,  a  radni  zmniejszyli  do
kwoty  22  000  zł.  Jest  to  kwota,  która  nie  wiadomo na  co  ma  zostać  przeznaczona,
więc  nie  ma  zgody  na  tą  zmianę.  Brak  zgody  jest  także  na  dokonane  zmiany
w  sprawie  inwestycji  przebudowy  drogi  w  miejscowości  Stębark  –  wcześniej
zabezpieczono  kwota   450  000  zł,  do  inwestycji  tej  prawdopodobnie  dodano  by
dofinansowanie.  W załączniku  nr  9  dotacje  dla  GOK w planie  projektu  budżetu  na
rok  2021,  który  otrzymał  pozytywną  opinię  RIO  bez  żadnych  uwag,  wprowadzona
była  kwota  650  tys  zł,  a  radni  zmniejszyli  do  500  tys  zł.  Na  rok  2020  dotacja
wynosiła  550  tys  zł,  nie  można  zmniejszać  tej  kwoty  gdyż  koszty  utrzymania
wzrastają  np.  zatrudnienie  pracowników,  energia,  utrzymanie  świetl ic.  Zapytał
z  jakich  środków  ma  funkcjonować  GOK,  jeżeli  radni  uważają,  że  GOK  przynosi
koszty  to  niech  zastanowią  się  nad  zamknięciem,  gdyż  po  co  go  obecnie
remontować.
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Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  wójt  opowiada
o  obligacjach,  ale  nie  przedstawia  konkretnych  korzyści.  Poprosi ła  o  analizę
jakie  korzyści  wniesie  emisja  obligacji .  Zapytała,  czy  jeżeli  będzie  zaciągnięty
jakikolwiek kredyt to  tylko na kwotę deficytu 520 tys.  zł .  
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  żaden  kredyty
nie  może  zostać  zaciągnięty  jeżeli  radni  nie  podejmą  uchwały  a  deficyt  1  470 000
zł.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  będą  brane  kredyt
na sfinansowanie kredytów.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  w  pierwszej
kolejności  spłaca  się  raty  kredytów  jeżeli  widnieje  zadłużenie,  nie  można  tego
zrobić inaczej.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  nie  ma  pieniędzy  na  spłatę
zadłużenia i  będzie spłacane kolejnym kredytem. 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  jest  to  kwestia
rozumowania, gdyż nie można spłacać w innej kolejności.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  już  wiadomo  jaka  jest
realizacja budżetu na rok 2020.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  będą
w przyszłym tygodniu sprawozdania z wykonania budżetu.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy   znane  są  już  zaległości
w płatnościach za rok 2020.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  faktury  jeszcze
są dopisywane.
Radny- Pan Ryszard Bala-  stwierdził,  że  wypowiedź wójta  informująca,  iż się nie
zgadza  z  wprowadzonymi  zmianami  jest  sugerowaniem,  iż  Rada  Gminy  działała
niezgodnie z prawem dokonując poprawek w budżecie.  
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie  zgadza  się
z  konkretnymi  zmianami  wprowadzonymi   przez  radnych,  gdyż  są  ze  szkodą  dla
gminy.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał,  czy  wójt  twierdzi,  że  radni  działają  nie
zgodnie z prawem.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nic  takiego  nie
powiedział,  tylko twierdzi,  iż działania radnych są ze szkodą dla gminy.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  zmniejszone  dofinansowanie  GOK
wynika  z  faktu  podjęcia  uchwały  w sprawie  połączenia  GOK i  Gminnej  Biblioteki,
gdzie  jednym  z  powodów  było  zmniejszenie  kosztów  działania  tych  dwóch
połączonych  organów.  Wójt  w  tamtym  czasie  zgadzał  się  na  taką  argumentację.
W  pismach  jakie  wójt  wysłał  do  Krajowej  Rady  Bibliotecznej  oraz  do
Wojewódzkiej  Biblioteki  Publicznej  w  Olsztynie  akcentuje  ten  argument.
Zmniejszono  dotację  o  50  tys.  zł  w  stosunku  do  roku  ubiegłego  to  nie  jest  duża
kwota tym bardziej,  że instytucje te działają w okrojonym znaczeniu i nie wiadomo
kiedy  ruszą  „pełną  parą”.   Od  1  stycznia  2021  roku  miała  już  działać  połączona
wersja  GOK  i  Biblioteki,  ale  jeżeli  wysyła  się  pisma  na  ten  temat  w  połowie
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grudnia 2020 roku trudno oczekiwać odpowiedzi do końca roku.
Radna-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  o  wynagrodzenia,  w  WPF  na
wynagrodzenia  w  roku  2018  wynosiły  8  400  000  zł,  w  roku  2019  wynsiły  12  065
000 zł  a  plan  za  trzy  kwartały  roku 2020 wynosi  14 322 000 zł.  Stwierdziła,  że  po
dodaniu  kolejnych  miesięcy  kwota  osiągnie  17  000  000  zł,  zapytała  co  na  to
wpłynęło. Na rok 2021 kwota na wynagrodzenia wynosi 15 223 000zł.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  plan  na  rok  2020
obejmuje plan na cały rok wykazany w trzecim kwartale.  Jest  to  kwota  na  cały  rok
wykazana na dzień 30 września 2020 roku 14 322 000 na cały rok. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- zapytała skąd takie różnice w tych kwotach.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  jest  to  temat,
w  który  należy  się  wczytać,  gdyż  składa  się  wiele  składników.  Najważniejsze
to  wzrost  minimalnego  wynagrodzenia  oraz  wyłączenia  dodatku  stażowego
z  minimalnego  wynagrodzenia.  Do  roku  2020  pracownikom  wliczano  kwotę
dodatku  stażowego  do  minimalnego  wynagrodzenia,  od  roku  2020  zwiększono
wynagrodzenie  minimalne  i  dodatek  stażowy  w  kwocie  ok  600-800  zł  wypłacany
dodatkowo.  Są to  bardzo duże pieniądze nawet  30-40%  wzrostu wynagrodzenia na
jednego  pracownika.  Dodatkowo  trzeba  pamiętać  o  kosztach  pochodnych
związanych z wynagrodzeniem.  
Radna-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  poprosiła  o  przedstawienie  danych  ile  osób
było zatrudnionych w 01.01.2019r.  oraz 31.12.2020r. 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-   zapytała,  czy  ze  wszystkich
jednostek organizacyjnych. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- tak.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  odniósł  się  do  opłaty  eksploatacyjnej.  W  dniu  29
grudnia  2020r.  przyjęto  nowelizację  zmian  w  budżecie  na  rok  2020,  w  którym
opłata  eksploatacyjna  została  zmniejszona  o  2,5  mln  zł,  natomiast  w  projekcie
budżetu  na  rok  2021  z  powrotem  wynosi  4,6  mln  zł.  Zapytał,  jak  można  w  inny
sposób  manipulować  tą  opłatą,  którą  raz  się  dodaje,  potem  zmniejsza  i  znowu
dodaje  się  w  całości.  Dlaczego  w  grudniu  2020  r.  opłata  ta  wynosi  2,5  mln  zł
a w styczniu 2021 r. wynosi 4,6 mln zł.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  na  rok  2021
została  ta  opłata  wprowadzona  kwota  4,6  mln  zł,  gdyż  w  roku  2020  nie  wpłynęło
nic z tej  opłaty.
Radni więcej uwag nie zgłosil i.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok (zał.  nr 3).
Radni uwag nie zgłosil i.    

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych;  04 głosów
za, brak  przeciw i 4 głosy wstrzymujące się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
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Małgorzata Kamińska –  za
 Adam Królikowski -  wstrzymał się

Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek  –  za
Dariusz Nowicki - za

Arkadiusz Piasecki- wstrzymał się
Jerzy Sawicki  –  wstrzymał się
Piotr  Szewczak- wstrzymał się

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXII/254/2021  z dnia 19 stycznia  2021 roku      
w       sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok.  

Radni uwag nie zgłosil i.
7.3.    w  sprawie    zmiany  uchwały  o  przystąpieniu  do  opracowania  Wieloletniego  Planu  
Inwestycyjnego Gminy Grunwald.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  przypomniał,  że  na  posiedzeniu  komisji  zadał  pytanie
w sprawie uzasadnienia i zostało ono uzupełnione o treść „ mając na uwadze rosnącą
liczbę zachorowań i zgonów w gminie Grunwald  na COVID-19” . Zapytał jak kształtowała się
liczba zachorowań i zgonów w poszczególnych miesiącach. W roku 2019 w marcu podjęto po raz
pierwszy uchwałę o podjęciu prac nad WPI, dawała ona trzy miesiące na opracowanie ale  nie
została  ona  przygotowana.  W roku  2020  wójt  sam przedstawił  radnym projekt  uchwały,  która
została podjęta w kwitniu 2020 roku z terminem na wykonanie do końca roku ale przez osiem
miesięcy nie został on opracowany. W dniu 1 września 2020r. radny złożył interpelacje na jakim
etapie jest opracowanie WPI i w odpowiedzi otrzymal informację, że 14 września 2020 r. Wójt
wydał zarządzenie o powołaniu zespołu, który nie spotkał się ani razu, gdyż istnieje zagrożennie
epidemiczne.  Przewodniczacy  zespołu  wydał  własne  zarządzenie,  że  zawiesza  prace  zespołu.
Stwierdził,  że  bardzo  go  to  dziwi,  że  pracownik  sam wydaje  postanowienie  o  nie  wykonaniu
zadania. Wójt wydał zarządzenie skierowane do zespołu, w którym przedłuża wykonanie pracy do
końca czerwca 2021 roku nie mając na to upoważnienia Rady Gminy. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w  sprawie  zmiany  uchwały  o  przystąpieniu  do  opracowania  Wieloletniego  Planu
Inwestycyjnego Gminy Grunwald (zał. Nr 4).
Radni uwag nie zgłosil i.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych;  11 głosów
za, 1 głos   przeciw i 2 głosy wstrzymujące  się.

Ryszard Bala –  przeciw 
Ewa Bawolska -wstrzymała się 

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za
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Zbigniew Napłoszek  –  za
Dariusz Nowicki - za

Arkadiusz Piasecki- za
Jerzy Sawicki  –  wstrzymał się 

Piotr  Szewczak- za
 Ewa Ziejewska  –  za

Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXII/255/2021  z dnia 19 stycznia  2021 roku      
w sprawie        zmiany uchwały o przystąpieniu do opracowania Wieloletniego Planu  

Inwestycyjnego Gminy Grunwald.
Radni uwag nie zgłosili. 

7.4.      w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Góry
Łubiańskie nr 12/1.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy Grunwald
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Góry
Łubiańskie nr 12/1(zał.  Nr 5).  
Radni uwag nie  zgłosil i .  

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych;  14 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek  –  za
Dariusz Nowicki - za

Arkadiusz Piasecki- za
Jerzy Sawicki  –  za
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXII/256/2021  z dnia 19 stycznia  2021 roku      
w sprawie       wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald  

nieruchomości  niezabudowanej  położonej w obrębie geodezyjnym Góry
Łubiańskie nr 12/1.

Radni uwag nie  zgłosil i .  
7.5.              w sprawie utworzenia Dziennego Domu Senior +.  
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Radny- Pan Ryszard Bala-  zapytał jaki  budżet  przewiduje się na funkcjonowanie
tego  domu  w  roku  2021  oraz  i le  osób  będzie  zatrudnionych  do  obsługi  tego
projektu.  Czy  wymagane  są  dokumenty  formalne  jak  regulamin  czy  struktura
organizacyjna.  
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  jak  najbardziej
jest  potrzebny  regulamin  ale  najpierw  należy  podjąć  uchwałę  w  sprawie
utworzenia  Dziennego  Domu  Senior+.  Budżet  jaki  będzie  przeznaczony  na  ten
projekt  będzie  przedstawiony  radnym  na  komisji  i  wspólnie  zostanie  podjęta
decyzja o kwocie.  
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  w  pierwszej  kolejności  należy  podjąć
uchwałę  o  utworzeniu  i  wtedy  będzie  można  starać  się  o  dotację.  Regulamin
będzie  przygotowany  przez  GOPS,  minimalna  grupa  podopiecznych  to  ok  15
osób. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  kto  będzie  tworzył  program,  kto
będzie koordynatorem.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  w  pierwszej  kolejności  należy  podjąć
uchwałę  o  utworzeniu  i  wtedy  będzie  można  starać  się  o  dotację.  Prowadzeniem
domu będzie zajmował się GOPS.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  od  15  lutego  2021r.  Dzienny
Dom Seniora będzie już funkcjonował.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział ,  że  to  jest  tylko  plan
i  są jeszcze obostrzenia epidemiczne więc może być to później .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie utworzenia Dziennego Domu Senior + (zał.  Nr 6).  
Radni uwag nie  zgłosil i .  

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych;  14 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek  –  za
Dariusz Nowicki - za

Arkadiusz Piasecki- za
Jerzy Sawicki  –  za
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXII/257/2021  z  dnia 19 stycznia  2021 roku
w sprawie  utworzenia Dziennego Domu Senior +. 

Radni uwag nie  zgłosil i .
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7.6.         w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald.    
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  poinformował,  że  rozstrzygnięciem  nadzorczym
wojewoda  uchylił  ostatnią  uchwałę  w  tym  temacie.  Stwierdzi ł ,
że  ze  sprawozdania  wójta  można  wywnioskować,  iż  wojewoda  bardzo  nadzoruje
prace  Rady  Gminy  i  oczekuje  szczegółowych  uzasadnień.  Odczytał   uzasadnienie
do uchwały w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta  Gminy Grunwald.

Wynagrodzenie  wójta  Adama  Szczepkowskiego  zostało

ustalone  na  podstawie  uchwały  Rady  Gminy  Grunwald  nr

II/9/2018  z  30  l is topada  2018  r.  W uchwale  Rada  ustali ła:  1.

wynagrodzenie  zasadnicze  -  4700  zł;  2.  dodatek  funkcyjny  -

1500  zł;  3.  dodatek  specjalny  –  30%  wynagrodzenia

zasadniczego  i  dodatku  funkcyjnego.  Ustalając  stawki

wynagrodzenia  na  niemalże  maksymalnym  poziomie  radni

miel i  nadzieję,  że  będzie  to  motywowało  Adama

Szczepkowskiego  do  efektywnej  pracy  na  rzecz  Gminy.  Ocena

dokonana  po  ponad  dwóch  latach  sprawowania  urzędu

wskazuje  jednoznacznie,  że  nie  zostały  spełnione  oczekiwania

i  nadzieje.  Wójt  Szczepkowski  popełnił  szereg  błędów

wynikających  ze  słabego  przygotowania  merytorycznego,

niewielkiej  wiedzy  na  temat  funkcjonowania  samorządu  oraz

zarządzania  jednostką  administracj i  publicznej.  W  efekcie

negatywnie  wpływało  to  na  podejmowane  przez  wójta  decyzje

i  nieprawidłowości  w  zakresie  zarządzania  mieniem,

finansami  oraz  w  związku  ze  stosowaniem  prawa

oświatowego.  Przedstawiony  przez  wójta  projekt  budżetu  na

2019  rok  został  przyjęty  przez  Radę  Gminy  w  grudniu  2018

roku.  W  trakcie  roku  budżetowego  był  k ilkakrotnie

nowelizowany.  Jednak  na  koniec  roku  budżetowego  dochody

wykonano  na  poziomie  73,4%  a  wydatki  na  poziomie  74,1%.

Na  bardzo  niskim  poziomie  wykonano  plan  dochodów

majątkowych  bo  tylko  5,5%.  W  zakresie  inwestycji

przewidzianych  do  realizacji  w  2019  roku  zadania  wykonano

na  poziomie  8,23%,  natomiast  przedsięwzięcia  z  funduszu

sołeckiego  na poziomie  58%.  Regionalna  Izba Obrachunkowa
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w  Olsztynie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  Komisji

Rewizyjnej  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie  nieudzielenia

absolutorium  wójtowi.  W  swojej  uchwale  RIO  stwierdziła,

iż  wójt  zarządzeniem  zwiększył  kwotę  wydatków  bieżących

bez  zmiany  kwoty  dochodów  bieżących,  co  spowodowało

zwiększenie  niezachowania  relacji  pokrycia  wydatków

bieżących dochodami bieżącymi.  Negatywna ocena wykonania

budżetu  została  wyrażona  przez  Radę  Gminy  uchwałą

w  sprawie  nieudzielenia  wójtowi  absolutorium  za  2019  rok.

Dane  wynikające  ze  sprawozdań  budżetowych  za  trzy

kwartały  2020  roku  wskazują,  że  dochody  wykonano  na

poziomie  64%,  a  wydatki  na  poziomie  62%.  Sytuacja  ta  rodzi

obawy  o  wykonanie  budżetu  w  2020  roku.  Dyskusja  nad

raportem  o  stanie  Gminy  oraz  obserwacja  działań  wójta

w  następnych  miesiącach  obnażyła  wiele  mankamentów

i  nieprawidłowości  w  zarządzaniu  gminą.  Efektem  była

uchwała  w  sprawie  nieudzielenia  wójtowi  wotum  zaufania.

W  dotychczasowym  okresie  sprawowania  urzędu  wójta  Adam

Szczepkowski  dopuści ł  s ię  szeregu  nieprawidłowości,

zaniechań,  działań  nieetycznych.  Błędy  te  zostały

zidentyfikowane  przez  szereg  niezależnych  instytucji .  W  tym

miejscu należy wymienić: 

1.Niezgodne z prawem zwalnianie kluczowych pracowników Urzędu Gminy

Grunwald. Adam Szczepkowski zwolnił z pracy Sekretarza Gminy, Skarbnik

Gminy,  Kierownika  Urzędu  Stanu  Cywilnego.  Wszystkie  te  osoby

skorzystały z przysługującego im prawa i odwołały się do Sądu Pracy. Sąd

Rejonowy w Ostródzie IV Wydział Pracy wyrokiem z dnia 27 czerwca 2019

roku sygn. akt IV P 171/18 stwierdził jednoznacznie, iż Adam Szczepkowski

wypowiadając umowę o pracę zawartą z Sekretarzem Gminy dokonał tego

z naruszeniem prawa. Z tego tytułu zasądził na rzecz byłego Sekretarza

Gminy  17  788,53  zł  odszkodowania,  które  to  odszkodowanie  zostało

wypłacone  z  pieniędzy  budżetu  Gminy.  W związku  z  wniesioną  sprawą

przez byłą Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego sygn. akt IVP 136/19 wójt

Adam  Szczepkowski  zawarł  ugodę  podczas  rozprawy  w  dniu  11
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października  2019  roku  zobowiązując  się  do  wypłaty  odszkodowania

w łącznej wysokości 9 000 zł. Pieniądze te zostały wypłacone z budżetu

Gminy. Natomiast w związku z pozwem wniesionym przez byłą Skarbnik

Gminy  wójt  Adam  Szczepkowski  zawarł  ugodę  sądową  na  mocy  której

wypłacił  z  budżetu  Gminy 22 560 zł  odszkodowania.  Do wymienionych

kwot  należy  doliczyć  koszty  sądowe  orzeczone  w  wyroku  w  sprawie

Sekretarza Gminy oraz koszty sporządzania odpowiedzi na pozwy, a także

reprezentowania  Gminy przed  Sądem Rejonowym przez  profesjonalnych

pełnomocników.  Dało  to  w  sumie  kwotę  przekraczającą  50  000  zł.

Są to  środki,  które  zostały  zmarnowane na skutek  bezprawnych działań

Adama  Szczepkowskiego.  Stanowi  to  ewidentne  naruszenie  dyscypliny

finansów  publicznych.  2.Zatrudnienie  w  Urzędzie  Gminy  Grunwald

i  jednostkach  podległych  żony,  kuzyna  i  szwagra  wójta.  Adam

Szczepkowski zatrudnił na stanowisku swojego zastępcy Pana Sławomira

Saprykę, który jest jego kuzynem. Krótko po rozpoczęciu obecnej kadencji

władz  samorządowych  żona  wójta  Pani  Brygida  Szczepkowska  została

zatrudniona  w  Gminnym  Ośrodku  Kultury  w  Gierzwałdzie.  Natomiast

w  nowo utworzonej  jednostce  organizacyjnej  –  Grunwaldzkim Centrum

Sportu,  Rekreacji  i  Turystyki  na  umowę-zlecenie  zatrudniony  został

szwagier  wójta  Pan  Mariusz  Kowalkowski.  Mimo,  iż  stopień

pokrewieństwa  łączący  Pana  Sławomira  Saprykę  i  wójta  Adama

Szczepkowskiego  nie  wyklucza  możliwości  nawiązania  stosunku  pracy

to jednak ocena etyczna takiego zjawiska jest  zdecydowanie negatywna.

Podobnie należy ocenić zatrudnienie żony w jednostce kultury podległej

wójtowi,  jak  również  zlecanie  usług  w  Grunwaldzkim  Centrum  Sportu,

Rekreacji i Turystyki szwagrowi. Działania te noszą ewidentne znamiona

nepotyzmu.  Pozostają  w  ewidentnej  sprzeczności  z  zobowiązaniami

składanymi przez Adam Szczepkowskiego w kampanii wyborczej, ale także

z  oczekiwaniami  mieszkańców  Gminy.  3.Brak  umiejętności  współpracy

w  rozwiązywaniu  problemów  społecznych.  Przykładem  tego  może  być

działanie  „z  zaskoczenia”  przy  podejmowaniu  próby  likwidacji  dwóch

szkół. W styczniu 2019 roku wójt Adam Szczepkowski bez przeprowadzania

jakichkolwiek  konsultacji  społecznych  podjął  działania  zmierzające

do likwidacji dwóch publicznych szkół – Szkoły Podstawowej im. Królowej
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Jadwigi  we  Frygnowie  oraz  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II

w  Mielnie.  Działania  te  okazały  się  nieskuteczne,  gdyż  Warmińsko-

Mazurski Kurator Oświaty wydał negatywną opinię w tym zakresie. Jednak

podejmowane kroki  pokazały  brak  umiejętności  konsultowania  istotnych

zamierzeń  z  zainteresowanymi  mieszkańcami,  jak  również  z  radnymi

Gminy. 

4.Brak  umiejętności  i  chęci  planowania  przedsięwzięć  długofalowych,

mających  istotny  wpływ  na  zarządzanie  finansami  i  rozwój  gminy.

Przykładem  mogą  być  niewykonane  uchwały  Rady  Gminy  w  sprawie

przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego:  -

pierwsza  uchwała  z  28  marca  2019  roku  zobowiązywała  wójta

do  opracowania  WPI  do  dnia  30  czerwca  2019  roku  -  nie  została

wykonana. -druga uchwała z 27 kwietnia 2020 roku zobowiązywała wójta

do opracowania WPI do 31 grudnia 2020 roku także nie została wykonana.

5.Podejmowanie  ważnych  decyzji  inwestycyjnych  bez  jakiejkolwiek

konsultacji z Radą Gminy. Przykładem takiego działania było podpisanie

wstępnych umów na realizację dwóch dużych projektów informatycznych 

i dopiero po podpisaniu poinformowanie o tym fakcie radnych.

6.Dokonanie  niezgodnych  z  prawem  i  nieracjonalnych  zakupów

inwestycyjnych,  na  przykład  zakup  posypywarki  piasku  oraz  zbiornika

paliwa - na te wydatki nie było zaplanowanych w budżecie środków. Zakup

autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych,  który  będzie  generował

duże  koszty  związane  z  jego  eksploatacją  oraz  zatrudnieniem  kierowcy

i opiekuna, sięgające kwoty 100 000 zł rocznie. Do tej pory usługę dowozu

osób niepełnosprawnych świadczyła firma zewnętrzna i kosztowało to 20

000 zł rocznie. 

7.Zawieranie niekorzystnych dla Gminy Grunwald umów z radcą prawną

Anną Szypułowską-Stasiuk.  W dniu  31 maja  2019 roku zawarta została

trzecia umowa o obsługę prawną na okres od 31 maja 2019 roku do dnia

31  października  2023  roku.  Według  tej  umowy  wartość  wynagrodzenia

podstawowego wynosi 6150 zł  brutto miesięcznie.  Zawarta umowa była

dla mieszkańców Gminy niekorzystna. Po pierwsze cena, którą zgodził się

płacić  wójt  była  i  jest  zawyżona.  Wyboru  nie  dokonano  w  oparci

o  jakikolwiek  konkurencyjny  tryb.  Pomimo,  iż  wartość  całej  umowy
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przekraczała  kwotę  30  000  euro  nie  zdecydowano  się  przeprowadzić

przetargu.  Pomimo  tak  wysokiego  wynagrodzenia  pani  Szypułowska  –

Stasiuk  jest  zobowiązana  do  świadczenia  usług  prawnych  w  siedzibie

Urzędu  Gminy  w  Gierzwałdzie  zaledwie  jeden  dzień  w  tygodniu.  Rada

Gminy ustaliła, iż w podobnych wielkością Gminach powiatu ostródzkiego

ceny usług prawnych kształtują się następująco: Gmina Dąbrówno – 3444

zł  brutto  miesięcznie,  Gmina  Miłakowo  –  3300  zł  brutto  miesięcznie,

Gmina Małdyty – 2460 zł brutto miesięcznie, Gmina Łukta – 2460 zł brutto

miesięcznie. Zatem stawka 6150 zł brutto miesięcznie jest zawyżona. Brak

procedury  przetargowej  i  porównania  wynagrodzenia  radcy  prawnego

zatrudnionego  przez  wójta  Szczepkowskiego  z  wynagrodzeniami

prawników  zatrudnionych  w  innych  gminach  powiatu  ostródzkiego

prowadzi do wniosku, że na lokalnym rynku wynagrodzenie prawnika

w Gminie Grunwald jest znacznie wyższe niż w pozostałych samorządach.

To z kolei potwierdza nieracjonalne wydatkowanie pieniędzy publicznych.

Ponadto  jak  ustalono  pani  radca  pobierała  dodatkowe  wynagrodzenia

za przygotowywanie odpowiedzi  na skargi  do sądów administracyjnych,

czy też pozwy składane do sądów powszechnych. W obowiązującej umowie

nie  ma  jakichkolwiek  zapisów  regulujących  kwestię  zasad  i  kryteriów

wypłaty  dodatkowych  kosztów  jakie  ponoszone  są  z  budżetu  Gminy.

Stanowi to dowód na nieracjonalne wydatkowanie pieniędzy publicznych.

W ostatnim czasie zawarto aneks do umowy o obsługę prawną skracający

okres  obowiązywania  umowy.  Nie  zmienia  to  jednak  negatywnej  oceny

działań wójta w tym zakresie. 

8.Niezgodne z prawem ocenianie dyrektorów szkół. Do kompetencji Adama

Szczepkowskiego  należy  m.in.  ustalanie  wysokości  dodatków

motywacyjnych dyrektorów. Adam Szczepkowski w okresie od 1 stycznia

2019  roku  do  31  grudnia  2020  roku  pozbawił  w  sposób  absolutnie

niesprawiedliwy  wszystkich  dyrektorów  publicznych  placówek

oświatowych  należnych  im  dodatków  motywacyjnych.  Kryteria  ich

przydzielania Rada Gminy Grunwald określiła w uchwale nr XXVI/121/09

z 24 kwietnia 2009 r. W ocenie Rady Gminy dyrektorzy spełniają wszystkie

zawarte  tam kryteria.  Tymczasem wójt  bez  jakiegokolwiek  uzasadnienia

przez 2 lata nie przyznawał im dodatku motywacyjnego. 
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9.Niezgodne z prawem przeprowadzenie konkursu na stanowisko dyrektora

Szkoły  Podstawowej  im.  Władysława  Jagiełły  w  Stębarku.  Wójt  Gminy

Grunwald w lipcu 2020 roku przeprowadził z naruszeniem prawa konkurs

na stanowisko dyrektora tej placówki. W związku z powyższym Wojewoda

Warmińsko-Mazurski rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 28 sierpnia 2020

r.  znak PN.4131.314.2020 stwierdził nieważność zarządzenia nr 65/2020

Wójta  Gminy  Grunwald  z  dnia  1  lipca  2020  r.  w  sprawie  powołania

komisji konkursowej. Działania wójta przyczyniły się do chaosu i sytuacji

niepewności w szkole. 

10.Niezgodne  z  prawem  zaniżanie  dotacji  oświatowych  dla  podmiotu

prowadzącego  niepubliczną  formę  wychowania  przedszkolnego.  Rada

Gminy  Grunwald  stwierdziła,  iż  wójt  Adam  Szczepkowski  dopuścił  się

poważnych  nieprawidłowości  w  zakresie  naliczania  i  przekazywania

dotacji  oświatowej  przysługującej  na  dzieci  uczęszczające  do  punktu

przedszkolnego w Stębarku, prowadzonego przez Stowarzyszenie „Pomoc

Dzieciom  Potrzebującym”  im.  Janiny  Pelczarskiej  w  Ostródzie.  Wójt

naruszył art.  21 ust.  3 w powiązaniu z art.  9,  art.  12,  art.  43 i  art.  44

ustawy z dnia 27 października 2017r. o finansowaniu zadań oświatowych

poprzez  niezgodne  z  prawem  dokonanie  podziału  kosztów  wspólnych  -

nieprawidłowe  wyliczenie  metrażu  zajmowanego  przez  Przedszkole

Samorządowe  w  Mielnie  w  stosunku  do  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana

Pawła II w Mielnie, wchodzących w skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego

w  Mielnie,  co  miało  bezpośredni  wpływ  na  zaniżenie  wysokości

podstawowej kwoty dotacji  dla przedszkoli  na terenie Gminy Grunwald.

Naruszył  również  powyższe  przepisy  niezgodnie  z  prawem  ustalając

średnią  liczbę  dzieci  uczęszczających  do  Przedszkola  Samorządowego

w Mielnie przy aktualizacji wysokości dotacji w październiku 2019 roku

oraz ustaleniu wysokości dotacji na 2020 rok i jej aktualizacji w czerwcu

2020  roku.  Zastosował  również  błędny  sposób  wyliczenia  proporcji

wydatków zaplanowanych  na prowadzenie  stołówki  w Zespole  Szkolno-

Przedszkolnym  w  Mielnie  przypadającej  na  Przedszkole  Samorządowe

w  Mielnie.  Rada  stwierdziła,  że  wójt  postępował  wbrew  zasadom

określonym w art. 7, art. 8 i art. 9 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks

postępowania  administracyjnego  poprzez  prowadzenie  spraw  w  sposób
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wykazujący brak dobrej woli zmierzającej do załatwienia sprawy zgodnie

z  obowiązującym  prawem.  Niezgodne  z  prawem  postępowanie  wójta

potwierdził  Wojewódzki  Sąd  Administracyjny  w  Olsztynie  w  trzech

kolejnych wyrokach: -w wyroku z dnia 25 czerwca 2020 r. sygnatura akt I

SA/Ol  536/19,  w  którym  Sąd  stwierdził  bezskuteczność  aktualizacji

podstawowej  kwoty  dotacji  dla  przedszkoli  dokonanej  przez  wójta

w czerwcu 2019 roku; 

-w wyroku z dnia 16 lipca 2020 r. sygnatura akt I SA/Ol 820/19, w którym

Sąd stwierdził bezskuteczność aktualizacji podstawowej kwoty dotacji dla

przedszkoli  dokonanej  w październiku  2020 roku;  -w wyroku z  dnia 16

lipca  2020  r.  sygnatura  akt  I  SA/Ol  195/20,  w  którym  Sąd  stwierdził

bezskuteczność czynności ustalenia wysokości podstawowej kwoty dotacji

dla  przedszkoli  na  2020  rok.  Postępowanie  Adama  Szczepkowskiego

naraża Gminę Grunwald na straty finansowe. 

II.  Nieprawidłowości  w  zakresie  jawności  i  transparentności

podejmowanych  działań.  Wójt  Adam  Szczepkowski  w  dotychczasowym

okresie sprawowania urzędu utrudniał mieszkańcom i radnym dostęp do

istotnych  informacji  i  dokumentów  na  temat  funkcjonowania  Gminy

i  jej  jednostek  organizacyjnych.  Wielokrotnie  naruszał  przepisy  ustawy

z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej. Działania

te  przejawiały się w wydawaniu bezprawnych decyzji  administracyjnych

odmawiających  udzielenia  informacji  publicznych  zwracającym

się o to mieszkańcom, bądź też bezprawną bezczynnością w rozpatrywaniu

wniosków.  W  tym  temacie  wypowiadały  się:  Wojewódzki  Sąd

Administracyjny,  Samorządowe  Kolegium  Odwoławcze  i  Rada  Gminy

Grunwald. Rada Gminy Grunwald zidentyfikowała następujące przypadki:

Samorządowe  Kolegium  Odwoławcze  w  Elblągu  rozpatrując  odwołania

mieszkańca Gminy Grunwald, któremu wójt Adam Szczepkowski wydał 27

decyzji administracyjnych odmawiających udzielenia informacji publicznej

uchyliło wszystkie decyzje, stwierdzając, że zostały one wydane z istotnym

naruszeniem prawa. Adam Szczepkowski w dniu 21 lipca 2020 r. wydał 11

decyzji  administracyjnych,  w  których  odmówił  udzielenia  informacji

publicznej.  Były  to  decyzje:  OR.1431.58.1.2020,  OR.1431.58.2.2020,

OR.1431.58.3.2020,  OR.1431.58.4.2020,  OR.1431.58.5.2020,
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OR.1431.58.6.2020,  OR.1431.58.7.2020,  OR.1431.58.8.2020,

OR.1431.58.9.2020, OR.1431.58.10.2020 , OR.1431.58.11.2020 .

Na  skutek  wniesionych  odwołań  Samorządowe  Kolegium  Odwoławcze

w Elblągu decyzjami z dnia 14 września 2020 roku: Rep. 1389/IP/20, Rep.

1390/IP/20,  Rep.  1391/IP/20,  Rep.  1392/IP/20,  Rep.  1393/IP/20,  Rep.

1394/IP/20,  Rep.  1395/IP/20,  Rep.  1396/IP/20,  Rep.  1397/IP/20,  Rep.

1398/IP/20, Rep. 1399/IP/20 uchyliło w/w 11 decyzji w całości i sprawę

przekazało do ponownego rozpatrzenia przez wójta.  Adam Szczepkowski

w  dniu  17  sierpnia  2020  roku  wydał  16  kolejnych  decyzji

administracyjnych o odmowie udzielenia szeregu informacji publicznych.

Były to decyzje: OR.1431.81.1.2020, OR.1431.81.2.2020, OR.1431.3.2020,

OR.1431.81.4.2020,  OR.1431.81.5.2020,  OR.1431.81.6.2020,

OR.1431.81.7.2020,  OR.1431.81.8.2020,  OR.1431.81.9.2020,

OR.1431.81.10.2020,  OR.1431.81.11.2020,  OR.1431.81.12.2020,

OR.1431.81.13.2020,  OR.1431.81.14.2020,  OR.1431.81.15.2020

OR.1431.81.16.2020  Na  skutek  wniesionych  odwołań  Samorządowe

Kolegium Odwoławcze w Elblągu decyzjami z dnia 14 września 2020 roku:

Rep. 1477/IP/20, Rep. 1478/IP/20, Rep. 1479/IP/20,  Rep. 1480/IP/20 Rep.

1481/IP/20,  Rep.  1482/IP/20,  Rep.  1483/IP/20,  Rep.  1484/IP/20,  Rep.

1485/IP/20,  Rep.  1486/IP/20,  Rep.  1487/IP/20,  Rep.  1488/IP/20,  Rep.

1489/IP/20, Rep. 1490/IP/20, Rep. 1491/IP/20, Rep. 1491/IP/20 uchyliło

w/w 16 decyzji w całości i sprawę przekazało do ponownego rozpatrzenia

przez wójta. Osoby fizyczne i podmioty prawne w okresie ostatnich dwóch

lat wnosiły skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie

w związku z bezczynnością Adama Szczepkowskiego w zakresie udzielania

informacji  publicznej.  Niezawisłe  Sądy  wielokrotnie  potwierdzały

naruszanie  prawa  przez  wójta  Adama  Szczepkowskiego.  Rada  Gminy

Grunwald  powzięła  dotychczas  informacje  o  następujących  sprawach

zakończonych wyrokami, w których stwierdzone zostało naruszenie prawa

przez  wójta  Adama  Szczepkowskiego:  1.Mieszkaniec  Gminy  Grunwald

wniósł do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargę na

bezczynność wójta w związku z nieudostępnieniem informacji publicznej -

raportu z  kontroli  gospodarki  finansowej  w Gminie  Grunwald.  Wnioski

z  tego  dokumentu  stały  się  przyczyną  zwolnienia  ze  stanowiska  byłej
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Skarbnik  Gminy.  Adam  Szczepkowski  wniósł  o  oddalenie  skargi  jako

oczywiście  bezzasadnej.  Wojewódzki  Sąd  Administracyjny  w  wyroku

z dnia12 marca 2020 r. – sygn. akt II SAB/Ol 5/20uznał nie tylko skargę za

zasadną,  ale  stwierdził,  że  bezczynność  miała  charakter  rażącego

naruszenia  prawa  i  wymierzył  wójtowi  grzywnę  w  wysokości  500  zł.

Ponadto zasądził na rzecz skarżącego kwotę 100 zł tytułem zwrotu kosztów

postępowania. 2.Mieszkaniec Gminy Grunwald wniósł do Wojewódzkiego

Sądu  Administracyjnego  w  Olsztynie  skargę  na  bezczynność  wójta

w  związku  z  nieudostępnieniem  dokumentów  związanych  z  leasingiem

autobusu. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Olsztynie w wyroku z dnia

20 kwietnia 2020 r. – sygn. akt II SAB/Ol 9/20uznał skargę za zasadną.

Stwierdził,  iż Adam Szczepkowski dopuścił się bezczynności. Z uwagi na

fakt,  iż  pomiędzy  wniesieniem  skargi,  a  wydaniem  wyroku  informacja

została  udzielona  umorzył  postępowanie.  Zasądził  jednak  na  rzecz

skarżącego 100 zł tytułem zwrotu kosztów postępowania sądowego. 

3.Mieszkaniec  Gminy  Grunwald  wniósł  do  Wojewódzkiego  Sądu

Administracyjnego w Olsztynie  skargę na bezczynność wójta w związku

z  nieudostępnieniem  szeregu  informacji  publicznych  dotyczących  m.in.

przesłania  dokumentacji  z  konkursu  na  stanowisko  sekretarza  Gminy.

Wojewódzki Sąd Administracyjny w Olsztynie w wyroku z dnia 8 września

2020 r.  – sygn. akt II  SAB/Ol 41/20uznał  skargę za zasadną. Stwierdził

bezczynność  wójta  Szczepkowskiego.  Nakazał  prawidłowe  rozpoznanie

wniosku  i  zasądził  na  rzecz  skarżącego  317  zł  tytułem zwrotu  kosztów

postępowania sądowego. 

4.Mieszkaniec  Gminy  Grunwald  wniósł  do  Wojewódzkiego  Sądu

Administracyjnego w Olsztynie  skargę na bezczynność wójta w związku

z  nieudostępnieniem  szeregu  informacji  publicznych  dotyczących  m.in.

przesłania  dokumentacji  z  konkursu  na  stanowisko  kierownika

Grunwaldzkiego  Centrum  Sportu  i  Turystyki.  Wojewódzki  Sąd

Administracyjny w Olsztynie w wyroku z dnia 17 września 2020 r. – sygn.

akt II SAB/Ol 42/20 uznał skargę za zasadną. Stwierdził bezczynność wójta

Szczepkowskiego. Nakazał prawidłowe rozpoznanie wniosku i zasądził na

rzecz skarżącego 357 zł tytułem zwrotu kosztów postępowania sądowego.

5.  Warmińsko-Mazurska  Federacja  Oświatowa  „Rozwój”  wniosła
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do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Olsztynie  skargę  na

bezczynność  wójta  w  zakresie  udostępnienia  informacji  dotyczących

sposobu  naliczania  i  aktualizowania  dotacji  oświatowych.  Wójt  wniósł

o jej  oddalenie. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Olsztynie w wyroku

z dnia 8 października 2020 r. – sygn. akt II SAB/Ol 43/20 uznał skargę za

zasadną. Stwierdził bezczynność wójta Szczepkowskiego. Z uwagi na fakt,

iż  pomiędzy wniesieniem skargi,  a  wydaniem wyroku informacje zostały

udzielone umorzył postępowanie. Zasądził jednak na rzecz skarżącej 580 zł

tytułem zwrotu kosztów postępowania sądowego. 

6.Mieszkaniec  Gminy  Grunwald  wniósł  do  Wojewódzkiego  Sądu

Administracyjnego w Olsztynie  skargę na bezczynność wójta w zakresie

udostępnienia informacji publicznej dotyczącej kosztów dowozu dzieci do

szkół. Wojewódzki Sąd Administracyjny w wyroku z dnia 17 listopada 2020

r.  –  sygn.  akt  II  SAB/Ol  78/20  uznał  skargę  za  zasadną.  Stwierdził

bezczynność wójta, nakazał prawidłowe rozpoznanie wniosku i zasądził na

rzecz skarżącego zwrot kosztów postępowania sądowego. 

7.Mieszkaniec  Gminy  Grunwald  wniósł  do  Wojewódzkiego  Sądu

Administracyjnego w Olsztynie  skargę na bezczynność wójta w zakresie

udostępnienia  informacji  publicznej,  dotyczącej  dodatkowych  czynności

wykonywanych przez  pracowników Urzędu Gminy Grunwald w związku

z  sytuacją  epidemiczną.  Wójt  wniósł  o  jej  oddalenie,  domagając

się  zasądzenia  na  swoją  rzecz  kosztów  sądowych.  Wojewódzki  Sąd

Administracyjny w Olsztynie w wyroku z dnia 1 grudnia 2020 r. – sygn. akt

II  SAB/Ol 91/20 uznał skargę za zasadną. Stwierdził  bezczynność wójta

Szczepkowskiego.  Z  uwagi  na  fakt,  iż  pomiędzy  wniesieniem  skargi,

a wydaniem wyroku informacje zostały udzielone umorzył postępowanie.

Zasądził na rzecz skarżącego 597 zł tytułem zwrotu kosztów postępowania

sądowego. 

8.Mieszkaniec  Gminy  Grunwald  wniósł  do  Wojewódzkiego  Sądu

Administracyjnego w Olsztynie  skargę na bezczynność wójta w zakresie

udostępnienia  szeregu  informacji  publicznych  dotyczących  wysokości

kosztów poniesionych przez  Gminę Grunwald  w związku z  bezprawnym

zwolnieniem  szeregu  pracowników  Urzędu.  Wojewódzki  Sąd

Administracyjny w Olsztynie w wyroku z dnia 10 grudnia 2020 r. – sygn.
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akt II SAB/Ol 94/20 uznał skargę za zasadną. Stwierdził bezczynność wójta

Szczepkowskiego.  Nakazał  prawidłowe  rozpoznanie  wniosku  i  zasądził

na  rzecz  skarżącego  597  zł  tytułem  zwrotu  kosztów  postępowania

sądowego. 9.Mieszkaniec Gminy Grunwald wniósł do Wojewódzkiego Sądu

Administracyjnego w Olsztynie  skargę na bezczynność wójta w zakresie

udostępnienia  szeregu  informacji  publicznych  dotyczących  przesłania

skanów wyroków sądowych w szeregu sprawach, w której stroną był Urząd

Gminy  Grunwald.  Adam  Szczepkowski  wniósł  o  oddalenie  skargi  jako

oczywiście  bezzasadnej.  Wojewódzki  Sąd  Administracyjny  w  Olsztynie

w wyroku z dnia 10 grudnia 2020 r. – sygn. akt II SAB/Ol 95/20 uznał

skargę  za  zasadną.  Stwierdził  bezczynność  wójta  Szczepkowskiego.

Nakazał prawidłowe rozpoznanie wniosku i zasądził na rzecz skarżącego

597  zł  tytułem  zwrotu  kosztów  postępowania  sądowego.  Powyższych  9

wyroków świadczy o lekceważącym wypełnianiu obowiązków przez wójta

Adama  Szczepkowskiego.  Dowodzi  utrudniania  dostępu  do  informacji

publicznych.  Wyroki  te  naraziły  budżet  Gminy na nieuzasadnione straty

finansowe,  co  bez  wątpienia  stanowi  naruszenie  dyscypliny  finansów

publicznych.  Rada  Gminy  Grunwald  rozpatrywała  szereg  skarg

na  działania  wójta  w  sprawie  ograniczania,  utrudniania  dostępu  lub

odmowy udzielenia  informacji  i  udostępnienia  dokumentów dotyczących

działalności  wójta  i  gminnych  jednostek  organizacyjnych.  Skarżący

składali wnioski zarówno na podstawie ustawy o dostępie do informacji

publicznej  jak  i  na  podstawie  artykułu  24.2  ustawy  o  samorządzie

gminnym.  W  wyniku  analizy  zarzutów  Rada  Gminy  podjęła  uchwały

uznające  za  zasadne  zarzuty  przedstawione  skargach:  uchwała

XVIII/140/2019  z  27.11.2019  r.  w  sprawie  zarzutu  dotyczącego  braku

transmisji  sesji  Rady  Gminy  Grunwald  i  utrwalania  ich  za  pomocą

urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk;  uchwała  XXX/237//2020

z  25.11.2020  r.  w  sprawie  zarzutu  dotyczącego  niezgodnego  z  prawem

utrudniania dostępu do informacji publicznej. 

uchwała XXX/245//2020 z 29.12.2020 r. w sprawie zarzutu dotyczącego

utrudnia  działania  radnego  poprzez  nieudzielanie  odpowiedzi

na  interpelację.  uchwała  XXX/246//2020  z  29.12.2020  r.  w  sprawie

zarzutu dotyczącego utrudniania działania radnego poprzez nieudzielanie
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odpowiedzi  na  wniosek.  Podsumowując  należy  stwierdzić,  że  powyższe

błędy w zarządzaniu mają charakter permanentny. Zaufanie jakim radni

obdarzyli  wójta  dwa  lata  temu  ustalając  mu  wynagrodzenie  na  niemal

maksymalnym poziomie nie przyniosło oczekiwanych rezultatów. W okresie

ostatnich  dwóch  lat  nieprawidłowości  w  działaniu  wójta  Adama

Szczepkowskiego stwierdziła  nie  tylko Rada Gminy Grunwald,  ale  także

Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Olsztynie,  Wojewódzki  Sąd

Administracyjny w Olsztynie, Sąd Rejonowy w Ostródzie IV Wydział Pracy,

Samorządowe  Kolegium  Odwoławcze  w  Elblągu  oraz  Wojewoda

Warmińsko-Mazurski. Wszystkie wymienione instytucje w zakresie swoich

kompetencji stwierdziły szereg działań niezgodnych z prawem. W związku

z  tym,  iż  wezwania  do  zmiany  sposobu  postępowania  nie przynoszą

żadnych skutków w ocenie Rady Gminy Grunwald zachodzi konieczność

podjęcia  uchwały  w  sprawie  zmiany  wynagrodzenia  wójta  Adama

Szczepkowskiego.  Stawki  wynagrodzenia  ustalone  niniejszą  uchwałą

mieszczą  się  w  zakresie  ustalonym  w  Rozporządzeniu  Rady  Ministrów

z  dnia  15  maja  2018  roku.  W  ocenie  Rady  te  stawki  odpowiadają

dotychczasowym  działaniom  i  osiągniętym  rezultatom  w  zakresie

zarządzania Gminą. 

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  jest  zaskoczony  takim
uzasadnieniem,  które  mija  się  z  prawdą.  Posłużono  się  manipulacją  i  stworzono
kłamliwą informację,  widać  kto  brał  udział  przy  tworzeniu  tego uzasadnienia  i  nie
był  to  żaden  z  radnych,  ani  mieszkaniec  gminy.  Jest  to  osoba,  która  uważa  się  za
mieszkańca,  ale  nim nie jest.  Stwierdził,  że  nie  miał  okazji  zapoznać się wcześniej
z  uzasadnieniem  do  uchwały  i  jest  w  stanie  przygotować  się  oraz  odrzucić
wszystkie  zarzuty,  które  zostały  przedstawiane,  ale  potrzebuje  czasu  oraz  spojrzeć
do materiałów faktycznych, które znajdują się w Urzędzie Gminy. 
Radny-  Pan  Piotr  Szewczak-  złożył  wniosek  formalny,  aby  odroczyć  głosowanie
nad  uchwałą  do  następnej  sesji,  aby  wójt  mógł  ustosunkować  się  do  zarzutów
zawartych w uzasadnieniu.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  jest  to  gra  na  zwłokę  i  na  temat
wynagrodzenia  wójta  rozmawia  się  już  od  kilku  miesięcy.  Zawsze  gdy  na  sesji
uchwała ta  była omawiana wójt  miał  możliwość odnieść się do tego tematu.  Stawki
ustalone  w uchwale nie  są  dla  wójta  nowością i  miał  możliwość wypowiedzieć  się,
samo  obszerne  uzasadnienie  jest  spełnieniem  żądania  wojewody,  aby  po  raz
kolejny  jej  nie  uchylił.  Uchwała  była  podejmowana  w  listopadzie  i  była  znana
wójtowi, który nigdy nie podjął żadnej dyskusji w tym temacie.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poddała  pod  głosowanie
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wniosek  Radnego  Piotra  Szewczak  -  w  sprawie  powrotu  projektu  uchwały  ws  zmiany
wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald do komisji Rady Gminy.
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych;  6 głosów za,

6 głosów  przeciw i 2 głosy wstrzymujące się.

Ryszard Bala –  przeciw
Ewa Bawolska -wstrzymała się 

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  przeciw

 Adam Królikowski - przeciw
Cecylia Lecewicz-Husar  – za

 Sławomir Matuszewski  –  przeciw
Zbigniew Napłoszek  –  wstrzymał się

Dariusz Nowicki - za
Arkadiusz Piasecki- za

Jerzy Sawicki  –  za
Piotr  Szewczak- za

 Ewa Ziejewska  –  przeciw
Krystyna Zwalińska –przeciw

Radni  odrzucili  wniosek   Radnego  Piotra  Szewczak  -  w  sprawie  powrotu  projektu
uchwały ws zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald do komisji Rady Gminy.
Radni uwag nie zgosli.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę
w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald (zał. Nr 7).
Radni uwag nie zgłosil i.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych;  8 głosów za,
5 głosów  przeciw i 1 głos wstrzymujący się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – wstrzymujący się
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – przeciw

 Sławomir Matuszewski  –  za
Zbigniew Napłoszek  –  za
Dariusz Nowicki - przeciw

Arkadiusz Piasecki- przeciw
Jerzy Sawicki  –  przeciw
Piotr  Szewczak- przeciw

 Ewa Ziejewska  –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXII/258/2021 z dnia 19 stycznia  2021 roku      
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w sprawie        zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald .  
Radni uwag nie  zgłosil i .

Ad pkt. 8.       Interpelacje i     zapytania.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  złożył  oraz  odczytał  interpelacje  w  sprawie  liczby
zatrudnionych i  wynagrodzeń. 

Z  danych  przedstawionych  w  załączniku  nr  1  do  WPF  w  dniu
19.01.2021  roku  wynika,  że  w  2018  roku  na  wynagrodzenia  i  składki
od  nich  naliczane  przeznaczono  kwotę  8442178zł,  na  koniec  III
kwartału  2020 roku plan przewidywał kwotę 14322831 zł  natomiast  na
rok  2021  przewiduje  się  kwotę  15420671  zł.  Pokazuje  to  znaczny
wzrost  poziomu  wynagrodzeń  w  gminie.  Ustawa  o  samorządzie
gminnym  w  art.  24.  ust.  2.określa,  że  „W  wykonywaniu  mandatu
radnego radny ma prawo, jeżeli  nie  narusza to  dóbr osobistych innych
osób,  do uzyskiwania informacji  i  materiałów,  wstępu do pomieszczeń,
w  których  znajdują  się  te  informacje  i  materiały,  oraz  wglądu
w  działalność  urzędu  gminy,  a  także  spółek  z  udziałem  gminy,  spółek
handlowych  z  udziałem  gminnych  osób  prawnych,  gminnych  osób
prawnych,  oraz  zakładów,  przedsiębiorstw  i  innych  gminnych
jednostek  organizacyjnych,  z  zachowaniem  przepisów  o  tajemnicy
prawnie  chronionej.”W  związku  z  tym  na  podstawie  art.  24  ust.  2
ustawy  o  samorządzie  gminnym  proszę  o  wyjaśnienie,  jakie  były
przyczyny  tak  znacznego  wzrostu  kwoty  przeznaczonej
na wynagrodzenia oraz odpowiedź na następujące pytania:
1.Jaki  był  stan  etatów  pełnych  i  częściowych  w  jednostkach
organizacyjnych  gminy  i  w  komórkach  organizacyjnych  Urzędu  Gminy
na koniec 2018roku i na koniec 2020 roku?
2.Ile  osób  było  zatrudnionych  w  jednostkach  organizacyjnych  gminy
i  w  komórkach  organizacyjnych  Urzędu  Gminy  na  koniec  2018roku
i na koniec 2020?
3.Jakie  sumaryczne  roczne  wynagrodzenia  wypłacono  w  jednostkach
organizacyjnych  gminy  i  komórkach  organizacyjnych  Urzędu  Gminy
na koniec 2018roku i na koniec 2020? 

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  jak  będzie  egzekwowany  podatek
od posiadania psów, czy będzie prowadzona ewidencja.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  zgodnie  z  przepisami
zapytania  i  interpelacje  składane  powinny  być  na  piśmie,  poprosił  o  formę
pisemną. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska -  zapytała,  czy  zostało  opłacone
odszkodowanie w sprawie złamania prawa o udostępnieniu danych osobowych.
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie  wie  o  jaką  sprawę
radna pyta.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska -  o  udostępnienie  danych  osobowych
na internecie.
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Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- zapytał o czyje dane chodzi.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- odpowiedziała,  że byłego wójta.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski - zapytał, skąd radna ma takie informacje.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska-  odpowiedziała,  że nie jest  to ważne skąd. 
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  żadne  odszkodowanie
nie będzie wypłacane.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  w  sprawie  połączenia  GOK
i  Biblioteki  to  w  chwili  obecnej  oczekujemy  na  pisma  z  instytucji ,  do  której
zapytania zostały wysłane.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział,  że taka jest kolej rzeczy. 
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  dlaczego  tak  późno  pisma
zostały wysłane do instytucji .
Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  zadanie  to  powierzone
zostało  sekretarzowi,  który  ma  bardzo  dużo  pracy  i  nie  był  w  stanie  tego  zadania
wykonać.
Radni więcej uwag nie zgłosil i.

Ad pkt. 9. Wolne wnioski i informacje.
Radny- Pan Sławomir Matuszewski- zapytał czy jest podatek od posiadania psa.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział,  że jest to opłata.
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  złożył  wniosek,  aby  dołączyć  informację
o  opłacie  od  posiadania  psów do wysyłanych decyzji  w sprawie  ustalania  podatku,
które będą mieszkańcom wysłane. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział,  że jest to dobry pomysł.
Radni więcej uwag nie zgłosili. 
Ad pkt. 10. Zamknięcie sesji.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zrealizowania
porządku obrad,  Przewodnicząca Rady Gminy  zamknęła  XXXII  sesję Rady Gminy
Grunwald.  

Protokołowała    Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska 
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